
 

 

 
ПОЛТАВСЬКА  ОБЛАСНА  РАДА 

 

ПРОТОКОЛ  

засідання постійної комісії обласної ради з питань  

бюджету та управління майном 

 

25 вересня 2023 року                       м. Полтава                                               № 32 

 

Головуюча: Босенко Лариса Василівна – голова постійної комісії. 
 

Присутні: Процай Ігор Анатолійович – перший заступник голови постійної 

комісії, Винниченко Оксана Вікторівна, Куцовол Володимир Миколайович (із 

застосуванням режиму відеоконференції), Мухтаров Фахраддін Аладдін-огли, 

Тимоха Юрій Олександрович (із застосуванням режиму відеоконференції), 

Удовиченко Андрій Вікторович (із застосуванням режиму відеоконференції) – 

члени постійної комісії. 
 

Відсутні: Телятник Руслан Васильович – заступник голови постійної комісії, 

Кордубан Віктор Володимирович – секретар постійної комісії, Ващенко 

Олександр Володимирович, Стеценко Вячеслав Васильович – члени постійної 

комісії. 
 

Склад пості йної комісії – 11 осіб. Присутні – 7 осіб. Засідання є правомочним. 
 

Список запрошених та присутніх у кількості 21 особи додається. 

 

Босенко Л.В., голова постійної комісії, ознайомила присутніх з проєктом 

порядку денного постійної комісії та запропонувала взяти його за основу. 

 

Порядок денний: 

 

1. Про проєкт рішення «Про Звернення депутатів Полтавської обласної 

ради до Кабінету Міністрів України щодо передачі майна зі спільної власності 

територіальних громад сіл, селищ, міст Полтавської області у державну 

власність».  

2. Про Інвестиційну програму ПОКВПТГ «Полтаватеплоенерго» на 2022 – 

2023 роки (зі змінами). 

3. Про проєкт рішення «Про приймання-передачу майна у спільну власність 

територіальних громад сіл, селищ, міст Полтавської області із власності 

Товариства з обмеженою відповідальністю «СУЧАСНИЙ ДІМ».  

4. Про листи Управління майном обласної ради щодо надання в оренду 

майна спільної власності територіальних громад сіл, селищ, міст Полтавської 

області. 
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5. Про проєкт рішення «Про Звернення депутатів Полтавської обласної ради 

до Кабінету Міністрів України щодо захисту громадян України від колапсу в 

галузі надання послуг з централізованого водопостачання та водовідведення».  

6. Про проєкт рішення «Про вступ до Європейської асоціації місцевої 

демократії». 

7. Про проєкт рішення «Про внесення змін до Програми розвитку місцевого 

самоврядування у Полтавській області на 2021 ‒ 2023 роки». 

8. Про проєкт рішення «Про Звернення депутатів Полтавської обласної ради 

до Президента України та Верховної Ради України щодо недопущення 

вилучення коштів місцевих бюджетів». 

9. Різне. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 7, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0.  

 

ВИРІШИЛИ: прийняти запропонований проєкт порядку денного за основу. 

 

Босенко Л.В., голова постійної комісії, запропонувала включити до 

порядку денного засідання постійної комісії питання «Про лист Управління 

майном обласної ради щодо надання в оренду майна спільної власності 

територіальних громад сіл, селищ, міст Полтавської області військовій 

частині». 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 7, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0.  

 

ВИРІШИЛИ: підтримати пропозицію голови постійної комісії щодо включення 

питання до порядку денного засідання комісії.  

 

Босенко Л.В., голова постійної комісії, запропонувала прийняти порядок 

денний в цілому. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 7, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0.  

 

ВИРІШИЛИ: прийняти порядок денний засідання постійної комісії в цілому. 

 

Сформований порядок денний: 

 

1. Про проєкт рішення «Про Звернення депутатів Полтавської обласної 

ради до Кабінету Міністрів України щодо передачі майна зі спільної власності 

територіальних громад сіл, селищ, міст Полтавської області у державну 

власність».  

2. Про Інвестиційну програму ПОКВПТГ «Полтаватеплоенерго» на 2022 – 

2023 роки (зі змінами). 

3. Про проєкт рішення «Про приймання-передачу майна у спільну власність 

територіальних громад сіл, селищ, міст Полтавської області із власності 

Товариства з обмеженою відповідальністю «СУЧАСНИЙ ДІМ».  
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4. Про листи Управління майном обласної ради щодо надання в оренду 

майна спільної власності територіальних громад сіл, селищ, міст Полтавської 

області. 

5. Про проєкт рішення «Про Звернення депутатів Полтавської обласної ради 

до Кабінету Міністрів України щодо захисту громадян України від колапсу в 

галузі надання послуг з централізованого водопостачання та водовідведення».  

6. Про проєкт рішення «Про вступ до Європейської асоціації місцевої 

демократії». 

7. Про проєкт рішення «Про внесення змін до Програми розвитку місцевого 

самоврядування у Полтавській області на 2021 ‒ 2023 роки». 

8. Про проєкт рішення «Про Звернення депутатів Полтавської обласної ради 

до Президента України та Верховної Ради України щодо недопущення 

вилучення коштів місцевих бюджетів». 

9. Про лист Управління майном обласної ради щодо надання в оренду майна 

спільної власності територіальних громад сіл, селищ, міст Полтавської області 

військовій частині. 

10. Різне. 

 

Босенко Л.В., голова постійної комісії, запропонувала затвердити 

регламент роботи засідання постійної комісії. 

 

Регламент роботи: 

- для інформації з питань порядку денного – до 10 хв.,  

- для співдоповіді – до 5 хв., 

- виступаючим – до 3 хв., 

- загальний час для обговорення питань – до 15 хв., 

-   в обговоренні питань порядку денного в першу чергу слово надається 

членам постійної комісії. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 7, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0.  

 

ВИРІШИЛИ: затвердити регламент роботи засідання постійної комісії. 

 

Босенко Л.В., голова постійної комісії, нагадала, що відповідно до 

Рекомендацій з питань запобігання та врегулювання конфлікту інтересів у 

Полтавській обласній раді у разі наявності у членів постійної комісії конфлікту 

інтересів при розгляді питань порядку денного, вони мають врегулювати його 

шляхом своєчасного самостійного публічного оголошення про це під час 

засідання. 

Наголосила, що враховуючи вимоги воєнного стану, з метою дотримання 

заходів безпеки та попередження витоку інформації, що може призвести до 

обізнаності противника про оборонні заходи в області, під час проведення 

засідання постійної комісії необхідно утриматись від здійснення фото- та 

відеозйомок. 
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Розгляд питань порядку денного. 

 

1. СЛУХАЛИ: Про проєкт рішення «Про Звернення депутатів Полтавської 

обласної ради до Кабінету Міністрів України щодо передачі майна зі спільної 

власності територіальних громад сіл, селищ, міст Полтавської області у 

державну власність». 

 

Процай І.А., виконувач обов’язків генерального директора Полтавського 

обласного комунального виробничого підприємства теплового господарства 

«Полтаватеплоенерго», проінформував, що у 2022 році передано з державної 

власності у спільну власність територіальних громад сіл, селищ, міст 

Полтавської області цілісний майновий комплекс відокремленого підрозділу 

«Кременчуцька ТЕЦ» Державної установи «Навчально-методичний центр з 

газової безпеки», за цей період було інвестовано кошти обласного бюджету та 

підприємства у відновлення приміщень та обладнання, що дало змогу провести 

опалювальний період у місті Кременчук у повному обсязі. Зазначив, що при 

укладенні угод на поточний рік із ТОВ «ГК «Нафтогазтрейдинг» було визнано 

борг попереднього користувача окремо визначеного майна Кременчуцької ТЕЦ 

за ПОКВПТГ «Полтаватеплоенерго» та для проведення опалювального періоду 

2023-2024 років прийнято рішення здійснити передачу даного майна зі спільної 

власності територіальних громад сіл, селищ, міст Полтавської області у 

державну власність. 

 

ВИСТУПИЛИ:  

Лунін Д.С., начальник обласної військової адміністрації, щодо звернення 

депутатів Кременчуцької міської ради до повернення до розмірів тарифів на 

теплову енергію, її виробництво, транспортування та постачання, послуги з 

постачання теплової енергії і постачання гарячої води на рівні 2021 року.  

Біленький О.Ю., голова обласної ради, щодо ролі обласної ради під час 

критичної ситуації на Кременчуцькій ТЕЦ, зустрічної ініціативи вирішення 

питання боргу з метою проведення опалювального періоду 2023-2024 років. 

 

Босенко Л.В., голова постійної комісії, ознайомила членів постійної комісії 

з проєктом рекомендацій та запропонувала визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 7, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0.  

 

ВИРІШИЛИ:  

1. Інформацію виконувача обов’язків генерального директора 

Полтавського обласного комунального виробничого підприємства теплового 

господарства «Полтаватеплоенерго» Процая І.А. взяти до відома. 

2. Підтримати проєкт рішення обласної ради «Про Звернення депутатів 

Полтавської обласної ради до Кабінету Міністрів України щодо передачі майна 

зі спільної власності територіальних громад сіл, селищ, міст Полтавської 

області у державну власність». 
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Депутат обласної ради Процай І.А. оголосив заяву про конфлікт інтересів 

до початку розгляду питання «Про Інвестиційну програму ПОКВПТГ 

«Полтаватеплоенерго» на 2022 – 2023 роки (зі змінами)». 

 

2. СЛУХАЛИ: Про Інвестиційну програму ПОКВПТГ «Полтаватеплоенерго» 

на 2022 – 2023 роки (зі змінами). 

 

Процай І.А., виконувач обов’язків генерального директора Полтавського 

обласного комунального виробничого підприємства теплового господарства 

«Полтаватеплоенерго», проінформував про перерозподіл коштів Інвестиційної 

програми ПОКВПТГ «Полтаватеплоенерго» на 2022 – 2023 роки із ремонту 

теплових мереж на придбання генераторів, як елементу резервного 

електроживлення на випадок виникнення надзвичайних ситуацій. 

 

Босенко Л.В., голова постійної комісії, ознайомила членів постійної комісії 

з проєктом рекомендацій та запропонувала визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 1.  

 

ВИРІШИЛИ:  

1. Інформацію виконувача обов’язків генерального директора 

Полтавського обласного комунального виробничого підприємства теплового 

господарства «Полтаватеплоенерго» Процая І.А. взяти до відома. 
2. Рекомендувати начальнику Управління майном обласної                                    

ради Коморній Л. Ф. погодити Інвестиційну програму ПОКВПТГ 

«Полтаватеплоенерго» на 2022-2023 роки (зі змінами). 
 

3. СЛУХАЛИ: Про проєкт рішення «Про приймання-передачу майна у спільну 

власність територіальних громад сіл, селищ, міст Полтавської області із 

власності Товариства з обмеженою відповідальністю «СУЧАСНИЙ ДІМ». 

 

Коморна Л.Ф., начальник Управління майном обласної ради, 

проінформувала, що проєктом рішення пропонується прийняти у спільну 

власність територіальних громад сіл, селищ, міст Полтавської області із 

власності Товариства з обмеженою відповідальністю «СУЧАСНИЙ ДІМ» 

мережі водопостачання і водовідведення та передати їх на баланс, у 

господарське відання, як внесок до розміру статного капіталу                                          

КП ПОР «Полтававодоканал». 

 

Босенко Л.В., голова постійної комісії, ознайомила членів постійної комісії 

з проєктом рекомендацій та запропонувала визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 7, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0.  
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ВИРІШИЛИ:  

1. Інформацію начальника Управління майном обласної ради 

Коморної Л.Ф. взяти до відома. 
2. Підтримати проєкт рішення обласної ради «Про приймання-передачу 

майна у спільну власність територіальних громад сіл, селищ, міст Полтавської 

області із власності Товариства з обмеженою відповідальністю «СУЧАСНИЙ 

ДІМ». 

 

4. СЛУХАЛИ: Про листи Управління майном обласної ради щодо надання в 

оренду майна спільної власності територіальних громад сіл, селищ, міст 

Полтавської області. 

 

Коморна Л.Ф., начальник Управління майном  обласної ради, 

проінформувала про надходження листів з проханням надати майно спільної 

власності територіальних громад сіл, селищ, міст Полтавської області в оренду 

з розміром річної орендної плати за оренду нерухомого майна 1 (одна гривня) в 

рік за умови, що орендарі повністю беруть на себе утримання орендованого 

майна. 

 

Босенко Л.В., голова постійної комісії, ознайомила членів постійної комісії 

з проєктом рекомендацій та запропонувала визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 7, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0.  

 

ВИРІШИЛИ:  

1. Інформацію начальника Управління майном обласної ради 

Коморної Л.Ф. взяти до відома. 
2. Погодити надання в оренду  

(міститься інформація, розголошення якої може завдати істотної шкоди 

інтересам національної безпеки). 

 

 

 

 

 

3. Погодити надання в оренду  

(міститься інформація, розголошення якої може завдати істотної шкоди 

інтересам національної безпеки). 
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4. Погодити надання в оренду Кременчуцькій спеціальній школі 

Полтавської обласної ради приміщень 

(міститься інформація, розголошення якої може завдати істотної шкоди 

інтересам національної безпеки). 

 

 

 

 

 

5. СЛУХАЛИ: Про проєкт рішення «Про Звернення депутатів Полтавської 

обласної ради до Кабінету Міністрів України щодо захисту громадян України 

від колапсу в галузі надання послуг з централізованого водопостачання та 

водовідведення». 

 

Третяк М.Ю., виконувач обов’язків генерального директора Комунального 

підприємства Полтавської обласної ради «Полтававодоканал», проінформував 

про ситуацію на підприємстві у зв’язку із скасуванням постанови Національної 

комісії, що здійснює державне регулювання у сферах енергетики та 

комунальних послуг від 29.06.2023 №1199 «Про встановлення тарифів на 

централізоване водопостачання та централізоване водовідведення 

КОМУНАЛЬНОМУ ПІДПРИЄМСТВУ ПОЛТАВСЬКОЇ ОБЛАСНОЇ РАДИ 

«ПОЛТАВАВОДОКАНАЛ». Зазначив, що відбулося зростання цін на 

електроенергію в три етапи та що внаслідок не встановлення економічно 

обґрунтованих тарифів підприємство недоотримало майже 74 млн грн, 

спостерігається дефіцит обігових коштів для здійснення першочергових 

платежів: податки, заробітна плата і плата за електроенергію.  

 

ВИСТУПИЛИ:  

Босенко Л.В., голова постійної комісії, щодо відсотку плати за 

електроенергію у структурі заборгованості та переліку інших складових 

заборгованості. 

Лунін Д.С., начальник обласної військової адміністрації, щодо ціни на 

закупівлю реагентів КП ПОР «Полтававодоканал». 

Біленький О.Ю., голова обласної ради, щодо підняття ціни на 

електроенергію, критичної ситуації на підприємстві, необхідності вирішення 

питання або шляхом підвищення тарифів або перерозподілу визначення органу, 

який встановлюватиме тарифи, та необхідності підтримки проєкту рішення. 

 

Босенко Л.В., голова постійної комісії, ознайомила членів постійної комісії 

з проєктом рекомендацій та запропонувала визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 7, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0.  
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ВИРІШИЛИ:  

1. Інформацію виконувача обов’язків генерального директора 

Комунального підприємства Полтавської обласної ради «Полтававодоканал» 

Третяка М.Ю. взяти до відома. 
2. Підтримати проєкт рішення обласної ради «Про Звернення депутатів 

Полтавської обласної ради до Кабінету Міністрів України щодо захисту 

громадян України від колапсу в галузі надання послуг з централізованого 

водопостачання та водовідведення». 
 

6. СЛУХАЛИ: Про проєкт рішення «Про вступ до Європейської асоціації 

місцевої демократії». 

 

Біленький О.Ю., голова обласної ради, проінформував, що Європейська 

асоціація місцевої демократії – інституція, яка об’єднує місцеве 

самоврядування країн Євросоюзу, що метою вступу до цієї організації є 

налагодження співпраці з провідними європейськими міжнародними 

організаціями, встановлення зв’язків між місцевим самоврядуванням України 

та європейських країн. Зазначив, що на період дії воєнного стану обласна рада 

звільняється від сплати членських внесків. 

 

Босенко Л.В., голова постійної комісії, ознайомила членів постійної комісії 

з проєктом рекомендацій та запропонувала визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 7, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0.  

 

ВИРІШИЛИ:  

1. Інформацію голови обласної ради Біленького О.Ю. взяти до відома. 

2. Підтримати проєкт рішення обласної ради «Про вступ до Європейської 

асоціації місцевої демократії». 

 

7. СЛУХАЛИ: Про проєкт рішення «Про внесення змін до Програми розвитку 

місцевого самоврядування у Полтавській області на 2021 ‒ 2023 роки». 

 

Синявська Т.Г., заступник керівника апарату ‒ керуючий справами 

виконавчого апарату обласної ради, проінформувала про доповнення програми 

заходом щодо створення, наповнення, поширення, технічної підтримки 

електронної версії Книги Пошани Полтавської обласної ради, популяризації 

електронної та друкованої версій в засобах масової інформації та соціальних 

мережах з метою увічнення пам’яті та поширення інформації про осіб, які 

занесені до Книги Пошани Полтавської обласної ради. 

 

Босенко Л.В., голова постійної комісії, ознайомила членів постійної комісії 

з проєктом рекомендацій та запропонувала визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 7, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0.  
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ВИРІШИЛИ:  

1. Інформацію заступника керівника апарату ‒ керуючого справами 

виконавчого апарату обласної ради Синявської Т.Г. взяти до відома. 
2. Підтримати проєкт рішення обласної ради «Про внесення змін до 

Програми розвитку місцевого самоврядування у Полтавській області на 2021 ‒ 

2023 роки». 
 

8. СЛУХАЛИ: Про проєкт рішення «Про Звернення депутатів Полтавської 

обласної ради до Президента України та Верховної Ради України щодо 

недопущення вилучення коштів місцевих бюджетів». 

 

Біленький О.Ю., депутат обласної ради, проінформував, що уряд пропонує 

«військове ПДФО», яке зараз сплачується в громади, спрямувати з 1 жовтня 

поточного року до державного бюджету, що в цьому є сенс і є певні ризики, а 

саме: громади проводять тендерні процедури, які не будуть реалізовані. 

Зазначив, що деякі громади зловживають ресурсом, яким розпоряджаються, не 

допомагають військовим частинам, витрачають кошти на справи, які не 

стосуються обороноздатності країни та що переважна частина громад 

налаштована на підтримку Збройних Сил України. Висловив побажання, щоб 

інтереси місцевого самоврядування були враховані у формуванні бюджету.  

Лунін Д.С., начальник обласної військової адміністрації, проінформував, 

що збільшення доходів громад відбулося не за рахунок кращої або гіршої 

роботи, а за рахунок збільшення кількості військових в громадах та за рахунок 

збільшення їх заробітної плати, що призвело до надприбутків громад. Зазначив  

про невикористані кошти на рахунках громад та ситуацію, коли на кінець року 

залишаться вільні залишки. Повідомив, що у держави не вистачає коштів на 

виробництво обладнання, зброї, техніки тощо на потреби безпеки і разом з тим 

є приклади, коли громади використовують кошти недоцільно. 

Процай І.А., депутат обласної ради, проінформував про альтернативні 

законопроєкти, щоб громади мали змогу використовувати кошти «військового 

ПДФО» виключно за цільовим призначенням на допомогу ЗСУ, зазначив, що 

зловживання є не припустимими. 

Чепурко О.Г., депутат обласної ради, проінформував про доцільність 

прийняття і направлення звернення та вилучення із тексту звернення слів «до 

Президента України». 

 

Босенко Л.В., голова постійної комісії, запропонувала проголосувати за 

пропозицію щодо вилучення із назви та тексту проєкту рішення слів «до 

Президента України». 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 7, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0.  

 

Босенко Л.В., голова постійної комісії, ознайомила членів постійної комісії 

з проєктом рекомендацій та запропонувала визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 7, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0.  
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ВИРІШИЛИ:  

1. Інформацію депутата обласної ради Біленького О.Ю., депутата обласної 

ради Процая І.А., депутата обласної ради Чепурка О.Г., начальника обласної 

військової адміністрації Луніна Д.С. взяти до відома. 
2. Вилучити із назви та тексту проєкту рішення слова «до Президента 

України». 

3. Підтримати проєкт рішення обласної ради «Про Звернення депутатів 

Полтавської обласної ради до Президента України та Верховної Ради України 

щодо недопущення вилучення коштів місцевих бюджетів» із запропонованими 

змінами. 
 

9. СЛУХАЛИ: Про лист Управління майном обласної ради щодо надання в 

оренду майна спільної власності територіальних громад сіл, селищ, міст 

Полтавської області військовій частині. 

 

Коморна Л.Ф., начальник Управління майном обласної ради, 

проінформувала про листи щодо надання військовій частині майна спільної 

власності територіальних громад сіл, селищ, міст Полтавської області в оренду 

з розміром річної орендної плати за оренду нерухомого майна 1 (одна гривня) в 

рік за умови, що орендар повністю бере на себе утримання орендованого майна. 

 

Босенко Л.В., голова постійної комісії, ознайомила членів постійної комісії 

з проєктом рекомендацій та запропонувала визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 7, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0.  

 

ВИРІШИЛИ:  

1. Інформацію начальника Управління майном обласної ради 

Коморної Л. Ф. взяти до відома. 
2. Погодити надання в оренду  

(міститься інформація, розголошення якої може завдати істотної шкоди 

інтересам національної безпеки). 

 

 
 

 

 

. 

 

10. Різне. 

 

У «Різному» виступів не було. 

 

 

 

Голова постійної комісії Лариса БОСЕНКО 


